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Bewonersbelangen Vereniging De Schooten 

Correspondentieadres: 
Harpoenierstraat 31 
1785 NA Den Helder 

Samen Sterker 
Bewoners-

belangenvereniging 
De Schooten 

Den Helder, 18 September 2008. 

Aan Burgemeester en Wethouders 
t.a.v de heer W. Vermeulen 
Afdeling RWO 
Postbus 36 
1780 M Den Helder 

Geachte heer Vermeulen, 

Namens de Bewonersvereniging De Schooten (BVS) "Samen Sterker", mag ik reageren op de nota 
Groen, welke u vanaf 5 September voor inspraak open hebt gesteld. 

Allereerst onze complimenten met deze nota. Hierin wordt duidelijk wat de Gemeente Den Helder 
wel en wat niet gaat doen en wat de visie op het groen in onze gemeente is. 
Natuurlijk kun je andere keuzen maken naar aanleiding van de analyse. 
Maar met de voorgestelde keuzen is discussie mogelijk en wellicht ook herziening van tot op 
heden genomen keuzen mogelijk. 
Met het oog op het laatste willen wij onze gedachten over onze wijk ten aanzien van de nota aan 
u meedelen. 
Hoewel er nog veel meer te zeggen valt over de nota willen wij ons beperken tot die zaken die de 
wijk De Schooten betreffen. 

Onze opmerkingen: 

1. In hoofdstuk 3.4.4 over De Schooten staat in de analyse dat er sprake is van beperkte 
toegankelijkheid van het groen aan de noord-, oost- en zuidzijde van de wijk. 
In een wijk waar 26,3 % mensen boven de 64 jaar wonen en wandelen is het eufemistisch gezegd 
dat er sprake is van beperkte toegankelijkheid, Voor veel inwoners van de wijk is er sprake van 
ontoegankelijkheid. 

2. Bij "kansen" in hetzelfde hoofdstuk 3.4.4. worden de randen van de wijk niet genoemd. Wij 
vermoeden en veronderstellen dat dit bewust is gedaan. Maar het zou ook best kunnen zijn dat de 
randen per ongeluk zijn vergeten. Maar dat er kansen zijn tot ontwikkeling voor dit deel als 
openbaar groengebied is voor ons duidelijk. Wij vragen u dan ook dit bij de kansen te vermelden. 

3. In hoofdstuk 4.3. De Schooten, worden beleidskeuzen gemaakt voor de wijk De Schooten. 
Er is sprake van de door uw dienst genomen keuze van een open karakter aan de zuidzijde. Dit 
wordt echter niet verder uitgewerkt. Maar er is ons in het verleden al eens iets anders beloofd. 
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Van: "Han Ellermeijer" <jah.ellermeijer@quicknet.nl> 
Aan: "Gemeente Den Helder" <info@denhelder.nl> 
Datum 09/30/08 9:00 
Onderwerp: reactie op nota groen 
Bijlagen: 2008 09 GROEN.doc 

Geachte heerVermeulen, 

Bijgaand treft u de reactie van de BVS Samen Sterker op de nota groen. 

Wij hopen dat u met onze reacties de nota kunt aanpassen. 

namens het bestuur 
J.A.H. Ellermeijer. 
0223-633618 
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Daarover vinden wij niets meer terug in de beleidskeuze. Niet dat wij tegen een open karakter 
zouden zijn, maar wel dat dit gebruikt zou kunnen worden om de huidige 'weilanden of 
grasvelden' niet in een herinrichtingsplan op te nemen en er ook geen wandelpaden en andere 
begroeiing in te plannen. Wij zouden graag met u overleggen om het "open" karakter met u te 
bespreken en in een plan ook in te vullen. Wij vragen u dit ook op te nemen in de definitieve nota. 

4. Wij zijn blij dat u in uw beleidskeuzen de ontoegankelijke randen wil openstellen door 
herinrichting en de aanleg van wandelpaden. Wij stellen u voor de wandelpaden niet tussen 
haakjes te plaatsen, maar duidelijk te benoemen als beleidskeuze, waar wij u als wijkvereniging 
via het wijkactieplan ook aan kunnen houden. Er is ons in het verleden al zo vaak wat beloofd en 
een worst voorgehouden. 

5. In hoofdstuk 6 bij de prioriteitsstelling missen wij het Burgemeester Reehorstpark. 
Misschien hebt u dit laten samenvallen met Quelderduin. Maar daarvan blijkt verder niets omdat 
het Reehorstpark ook verder niet in de nota wordt genoemd. Wij verzoeken u deze omissie in de 
definitieve versie te herstellen. 

6. In hoofdstuk 6.3 wordt het uitvoeringsprogramma vermeld. Daarin staat voor 2012 p.m. de 
inrichting van de zuid- en zuidwest zijde vermeld. P.M. is dat nog steeds de bekende worst? Wij 
verzoeken u hier een duideiijker standpunt in te nemen ook wat de kosten per jaar zijn. Wij 
vragen niet dat alles in 1 jaar moet worden gerealiseerd maar een aanzet tot en jaarlijks een 
deeluitvoering zou al meer zijn, dan wat er nu is opgenomen. 

7. In datzelfde hoofdstuk 6.3 kunnen wij de herinrichting van het oude woonwagenkamp en 
de aansluitende noord- en oostzijde van de wijk in het geheel niet terug vinden. Wij maken hieruit 
op dat deze niet worden heringericht. Daarover zijn ons door B&W in het verleden andere beloften 
gedaan en er is ook een herinrichtingsplan uit 1996 bekend. Wij stellen u voor de herinrichting van 
de oostzijde ook op te nemen in het uitvoeringsprogramma. Ook hiervoor geldt dat jaarlijks een 
deel kan worden uitgevoerd in overleg met het wijkplatform en/of BVS. Wanneer de burgers van 
De Schooten zien dat het groenbeheer u en ons ernst is, begrijpen zij ook best dat niet alles 
tegelijk kan. Hierdoor ontstaat een beter begrip voor het functioneren van de gemeente en het 
luisteren naar de wensen van de burgers. 

8. Gezien allerlei beloften uit het verleden verzoeken wij u een grotere prioriteit voor de 
herinrichting en de wandelpaden voor de oost-, zuid- en zuidwest zijde van de wijk De Schooten. 
Bovendien het helemaal niet noemen van de Oostzijde is voor de wijk een verdrietige zaak, terwijl 
wij al in het bezit zijn van plannen uit de jaren '90 voor de herinrichting van de oostzijde, die nog 
steeds op uitvoering wachten. Dat door voortschrijdend inzicht vroegere plannen niet meer actueel 
zijn, begrijpen wij best, maar het moet toch mogelijk zijn, in overleg met de BVS en het 
wijkplatform te komen tot een juiste balans in de uitvoering zodat deze elk jaar voor een deel 
kunnen worden opgenomen in het wijkactieplan. 

Wij rekenen er op dat u onze opmerkingen mee zult nemen in de definitieve versie van de nota 
groenbeheer tot 2020. 
Vervolgens zijn wij altijd bereid tot overleg met u over deze nota en over het groenbeheer in onze 
wijk. Een wijk die zeer geliefd is bij haar burgers en waar we met zijn alien zuinig op wilien zijn, 
maar ook voor wilien vechten deze zo mooi en groen te houden. 

Namens het bestuur van de Bewonersbelangenvereniging BVS "Samen Sterker" 
J.A.H. Ellermeijer, 
Bestuurslid. 
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Commando DienstenCentra (of© 

College van Burgemeester en 
wethouders van Den Helder 
T.a.v. de heer W. Vermeulen 
Afdeling RWO 
Postbus 36 
1780 AA DEN HELDER 

1 oktober 2008 
2008009480 
Concept Nota Groen Den Helder 

Ministerie van Defensie 

Dienst Vastgoed Defensie 
Regionale Directie West 
Ruimtelijke Ordening en Milieu 
Ruimtelijke Ordening en 
Juridisch Beheer 

Bezoekadres: 
Daalse Kwint 
Daalsetunnel 101 
Postadres: 
MPC 55 A 
Postbus 8002 
3503 RA Utrecht 
Nederland 
www.vastgoeddefensie.nl 

Steller: 
be. R. Landstra 
Telefoon+31 30 2456611 
Fax +31 30 2456553 
Mobiel 06 20 39 45 99 
E-mail: 
r.landstra@mindef.nl 

Geachte heer Vermeulen, 

Onlangs heeft het college de concept Nota Groen Den Helder vrijgegeven. In deze nota geeft net 
college haar visie op de gewenste ontwikkeling, inrichting en beheer van groen in Den Helder. 

De nota is kaderstellend voor de uitwerking en uitvoering van o.a. ruimtelijke plannen. In hoofdstuk 4 
(visie) zijn ten aanzien van diverse thema's beleidskeuzen geformuleerd. Hoewel ik een groot deel van 
deze beleidskeuzen onderschrijf en respecteer heb ik toch een opmerking bij een beleidskeuze bij het 
thema "spelen". Voor de Waddenkust (Balgzandkanaal en -dijk) is vermeld dat samen met betrokken 
partijen (Landschap Noord-Holland en de Waddenvereniging) zal worden onderzocht welke 
mogelijkheden er zijn om dit gebied beter beleefbaar te maken. Dit kan, volgens de Nota, door 
realisatie van een buitendijks fietspad lang de Balgzanddijk of binnendijks met uitzichtpunten op de 
dijk, en door het aantal excursies onder begeleiding uit te breiden. 

Ik maak u in dit kader attent op de aanwezigheid van het munitiecomplex 't Kuitje en de hieromheen 
gelegen externe veiligheidszone. Delen van het Balgzanddijkgebied zijn binnen deze veiligheidszone 
gelegen. 

Ik ga er van uit dat deze veiligheidszone gerespecteerd zal worden in die zin dat binnen deze zone 
vanuit de Nota Groen Den Helder geen kaders c.a. gesteld worden die activiteiten toestaan die in strijd 
zijn met het veiligheidsregime, zoals dat is neergelegd in de Nota van Houwelingen. Ik verzoek u dan 
ook de hierboven bedoelde beleidskeuze zodanig bij te stellen cq. te verwoorden dat er geen 
strijdigheden met de Nota van Houwelingen kunnen optreden. 

In dit verband wijs ik u op het door de gemeenteraad op 2 maart 2006 vastgestelde bestemmingsplan 
Oostoever 2004 waarin het veiligheidsbeleid terzake correct is verwoord in de planvoorschriften en de 
zonering correct is weergegeven op de plankaart. 

Bij beantwoording datum, ons kenmerk en onderwerp vermelden. 
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Ministerie van Defensie 

Dienst Vastgoed Defensie 
Regionale Directie West 
Ruimtelijke Ordening en Milieu 
Ruimtelijke Ordening en 

/ / if 

Ons kenmerk 2008009480 

Een afschrift van deze reactie heb ik gestuurd aan de VROM-lnspectie regio Noord-West. 

Hoogachtend, 

De STAATSSECRETARIS van Defensie, 
voor deze: 
De Eerstaanwezend Ingenieur-Directeur 
van de DjejasLYgstgoed Defensie Directie West 

C.P. Ror 
Kapitein ter Zee van de Elektrotechnische Dienst 

I.a.a.: 
CZSK/ D-OST 
Postbus 10.000 
1780 CA DENHELDER 

VROM-lnspectie 
Regio Noord-West 
T.a.v. mevrouw N.C.M. Fikke 
Postbus 1006 
2001 BA HAARLEM 
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AAN: College van Burgemeester en Wethouders 
Postbus 36 
1780 AA Den Helder 

Onderwerp: Zienswijze Nota Groen Den Helder 

Den Helder 2 oktober 2008 

Geacht College, 

Hierbij de zienswijze van de Werkgroep Blaffend Protest- een vereniging die zich ondermeer 
inzet voor de recreatieve mogelijkheden van hondenbezitters en hun honden- op de Nota 
Groen Den Helder, zoals die ter inzage is gelegd . 

1. Voorwoord en Inleiding. 
De doelstellingen en ambities die als groenvisie 2020 worden gepresenteerd zijn 
veelbelovend. Helaas komt in de rest van deze nota deze visie in het gedrang en wordt niet in 
beleid omgezet. 
Algemeen kan worden gesteld dat bij de beschouwingen kritisch moet worden bezien of wel 
is gedacht vanuit de gedachte dat er groen moet zijn ten dienste van de burger. ( zoals in 
Recht op Groen) Ogenschijnlijk is dat niet het geval. Als dat wel zou gebeuren zijn in een 
aantal gevallen in de nota genoemde kansen ineens bedreigingen. 
Het slopen van het groen op de Linie kan in dat licht natuurlijk nooit een kans zijn. 
Het bouwen van een ziekenhuis op een Sportpark is in dat licht natuurlijk een bedreiging. 
Nog maar niet te spreken over het kappen van bomen op Sportpark de Linie om het sportpark 
Dogger te verplaatsen. 
De toegankelijkheid van de natuur is slechts minimaal behandeld, ondanks de besluiten van 
de Gemeenteraad daarover. 
Het duingebied komt in het hele verhaal eigenlijk niet voor. Dit is overgedragen, wordt 
gesteld. Merkwaardig, want in de Nota van beantwoording op de Nota Toerisme en recreatie 
werd nog gesteld dat de toegankelijkheid en het beheer van het duingebied geen verandering 
had ondergaan door de overdracht. Gezien de bedreigingen vanuit bijvoorbeeld Natura 2000, 
die conflicteren met de ambities van Den Helder t.a.v. Toerisme en Recreatie, en de 
naderende deelname aan het opstellen van de beheersplannen, moet er wel beleid worden 
gemaakt t.a.v. het duingebied. 
Kritisch moet worden bezien of de Stichting Landschap Noord Holland (LNH) wel past in de 
ambitie van Den Helder (als die ambitie er is) dat de natuur toegankelijk moet zijn. Dat is 
belangrijk vanuit het oogmerk van de burgers (inwoners en toeristen ), want wat hebben die 
aan natuur waarvoor je een kaartje moet kopen om die op een afstandje te bekijken en vanuit 



het oogmerk van de natuur geld dat natuurbeheer geen draagvlak heeft als de natuur niet 
toegankelijk is. De levensvatbaarheid ontbreekt dan. 
De benadering van LNH, gebaseerd op het uitdelen van bekeuringen, werkt zeker niet. 
Dat heeft ook niets met natuurbeheer te maken, doch slechts met bezitsdrang en het in stand 
houden van de eigen organisatie. 

2. Beleidskader. 
2.2. De Natura 2000 beschermde gebieden zijn nog niet officieel aangewezen. 
Belangrijk is om toe te voegen dat voor deze gebieden een beheersplan moet worden 
samengesteld binnen drie jaar na de aanwijzing. De Provincie heeft het voortouw. 
Belanghebbenden, zoals zeker de Gemeente Den Helder, maar ook de Werkgroep Blaffend 
Protest (BP), dienen hierbij volgens de wet te worden betrokken. 
Voor deze deelname is beleid nodig. 

2.4. Het is de wens van BP dat er in het duingebied wandelroutes komen waarlangs de 
wandelaars zich met hun loslopende honden kunnen bewegen en dat er niet meer wordt 
bekeurd door de Stichting LNH op hun wandelingen over de paden in het duingebied. 
Deze paden zijn immers uitgesloten van de beschermde natuurgebieden. ( zie 
aanwijsbesluiten 1992 ) en bovendien zijn ze eigendom van de Gemeente. 
Dat was ook de situatie voor de komst van LNH tot tevredenheid van iedereen. 
N.a.v. de Nota Toerisme en Recreatie heeft het College toegezegd dit met LNH te zullen 
regelen. Ook op sommige plaatsen buiten de paden zijn er mogelijkheden voor 
losloopgebieden. BP zal dat bij deelname aan de vorming van de beheersplannen inbrengen. 

Zoals op 23 mei 2005 door Wethouder Vos al is aangegeven bij de vergadering van de 
Commissie SOB moet geheel Mariendal losloopgebied worden. Dat is nog steeds niet het 
geval. 

BP is voor een aanscherping van het opruimbeleid. Dat mag o.i. overal gelden, behalve op 
plaatsen waar het geen enkele zin heeft. 

De bepalingen en regels moeten beter worden aangegeven. 
Zo is de losloopregeling t.a.v. het strand, ondanks herhaaldelijk aandringen van BP gedurende 
tenminste drie jaar, nog steeds niet aangegeven op de borden. 

In het algemeen geldt dat het aantal losloopgebieden door beleid van de gemeente aanzienlijk 
is beperkt. Zo is onlangs het belangrijkste losloopgebied, het gebied Hengstepad, weggegeven 
aan LNH. 
Er is hierover ten onrechte geen inspraak en bezwaar en beroep mogelijk gemaakt. 
Door de bevriende Vereniging Natuur voor iedereen is daarover een klacht ingediend ter 
behandeling door de Nationale Ombudsman. BP heeft NVI gemachtigd om dat mede namens 
haar te do en. 
Van enig overleg met BP is nooit sprake geweest, ondanks de beweringen van het College in 
het besluitvormingstraject dat zulks zou gebeuren. 
De bewering dat het beheer niet zou veranderen blijkt ten onrechte te zijn gedaan. LNH is op 
het gebied na overdracht meteen bomen gaan kappen. (zonder vergunning) 



3. Analyse. 
SWOT Stad binnen de Linie. 
De huidige begroeiing van de Linie vormt juist een sterk punt. Dit is de kern van de zo 
waardevolle groene long. ( deel groene casco ) De kaalslag is een bedreiging. 
Er is geen achterstallig onderhoud. Dit is een verkooppraatje van de slechts enkele 
belanghebbenden die de Linie kaal willen slaan, zoals helaas wel is besloten door de 
Gemeenteraad op 17 december door het vaststellen van het Inrichtingsvoorstel. 
In het najaar van 2004 zijn er 1050 handtekeningen van omwonenden aangeboden aan het 
Gemeentebestuur tegen de plannen met de Stelling. 
De Gemeente lijkt zich daar niets van aan te willen trekken. Besloten is t.a.v. de vaststelling 
van het Inrichtingsvoorstel, in strijd met de wet, geen bezwaar en beroep mogelijk te maken. 
De Belangenvereniging Indische Buurt heeft een beroep lopen bij de rechtbank in Alkmaar 
tegen de afwijzing door het College van een verzoek tot overleg m.b.t. de Inrichting van de 
Stelling. Door de Gemeente is, in strijd met de wet, geen ontheffing in het kader van de Flora 
en Fauna wet aangevraagd. De Belangenvereniging Indische Buurt zal de verlening van alle 
vergunningen aanvechten. 
De omwonenden zijn niet gediend van de verwoesting van hun directe groene leefomgeving 
die tevens de habitat vormt van diverse zeldzame beschermde soorten. 

De Gemeente veroorzaakt met haar plannen t.a.v. de Stelling alleen maar zwakke punten en 
bedreigingen. 

De unieke stadsnatuur aan de Pasteurstraat wordt bedreigd door plannen van de Gemeente om 
deze natuur te verwijderen en daar een Brede School te bouwen. Ook daar vecht de 
Belangenvereniging Indische Buurt voor het behoud van het groen. 

De verplaatsing van de Herderscheeschool naar de Narcisstraat is geen kans. Deze 
veroorzaakt juist het verlies van een groot stuk groen en is daarom een bedreiging. 

Het hoeft geen betoog dat de geringe hoeveelheid m2 groen per woning in de stad binnen de 
Linie niet verder moet worden aangetast. Die is al veel te laag. Kaalslag levert geen groen op 
en toegankelijkheid door kaalslag geeft geen enkele bijdrage aan de kwaliteit van het 
leefklimaat. Na kaalslag is er geen toegang meer nodig. 

SWOT Nieuw Den Helder. 
De verplaatsing van de sportvelden van de Dogger naar Sportpark de Linie is geen kans. 
Op de Dogger komen gebouwen en Sportpark de Linie is er al maar wordt negatief be'invloed 
omdat er veel groen moet worden gekapt vanwege de benodigde ruimte. Dit zijn 
bedreigingen. 

SWOT De Schooten. 
De ontwikkelingen in Quelderduin is voor de individuele recreant en zeker voor de 
hondenbezitters geen kans. De ondernemers hebben de Gemeente weten te bewegen het 
hondenuitlaatgebied in Quelderduin aanzienlijk te beperken ten gunste van hun eigen 
ontwikkelingen. 
Met BP is daarover geen enkel overleg gepleegd. Deze ontwikkelingen vormen een 
bedreiging. 

SWOT Binnenduinrand en Open Landschap. 
De komst van een bezoekerscentrum voor de Stichting LNH is een slechte ontwikkeling. 



Dit centrum is niet nodig en bovendien biedt het LNH een veel te strategische positie. 
De toegankelijkheid van de natuur zal hierdoor aanzienlijk worden verslechterd. 
Voor de toegankelijkheid van het bos de Donkere Duinen wordt ernstig gevreesd omdat LNH 
dit bos wil inlijven en haar positie daarvoor dan uitermate gunstig wordt. 
BP heeft het College in maart schriftelijk verzocht aan te geven wanneer de 
inspraakprocedure t.a.v. de bouw van het centrum begint en wanneer bezwaar en beroep 
mogelijk zal zijn. Onlangs zijn hierop niet relevante antwoorden ontvangen. 
Met de ontwikkeling van Mariendal Zuid is duidelijk aangetoond dat LNH haar eigen regels 
hanteert en met belangen van anderen geen zaken heeft. Terwijl Wethouder Vos op 23 mei 
2005 nog had aangegeven dat het uitlaten van honden in deze "struinnatuur" mogelijk was, 
werd bij de opening in maart 2006 door LNH aangekondigd dat honden verboden waren. Men 
was niet voornemens een bedrag van 11 Miljoen euro te investeren in een luxe uitlaatgebied 
voor honden, werd gesteld. 
Van de struinnatuur wordt overigens door mensen nauwelijks gebruik gemaakt. 
Er lopen zo nu en dan slechts enkele mensen rond in een betaalde excursie van LNH. (Euro 
3.50 pp) 

Deze ontwikkelingen moeten tekenen aan de wand zijn voor de Gemeente bij de verdere 
ontwikkelingen van nieuwe natuur. LNH is daarbij een onbetrouwbare en dus ongewenste 
partner met een onjuiste visie op natuurbeheer. 

4. Het Duingebied. 
Aan het duingebied is helaas geen aandacht besteed in de Analyse. Toch is dat gebied van 
groot belang voor de inwoners van Den Helder als het om de beleving van de natuur gaat. 
Helaas is het beleid van de Gemeente den Helder er niet op gericht om de mogelijkheden tot 
het beleven van de natuur te versterken. 
Integendeel, in samenwerking van de Provincie is het grootste deel van het duingebied in 
beheer gegeven van de Stichting LNH, een particuliere organisatie die slechts haar eigen 
regels behoeft te hanteren en slechts haar eigen doelen nastreeft. Vele voorbeelden geven aan 
dat de Gemeente op die gebieden geen enkele invloed meer heeft, of wil hebben. Men laat 
zelfs toe dat LNH de baas speelt op de verharde paden, het deel van het gebied dat nog wel 
eigendom is van de Gemeente. E.e.a. volledig onnodig op basis van het aanwijsbesluit en in 
strijd met het handhavingsbeleid van de Gemeente. 

In feite is door het gemeentelijke beleid t.a.v. de rol die aan LNH is toebedeeld het duingebied 
onttrokken aan de democratie. 

Toen de Gemeente had aangekondigd te willen praten met LNH over onnodige en ongewenste 
handhaving in het duingebied ging LNH meteen in de aanval in een artikel in het NHD van 6 
juni j.l. LNH klaagde dat het aantal evenementen zou de pan uit zou rijzen. (van 20 naar 30 ) 
Dit was LNH een doom in het oog. Het jaarrond exploiteren van strandpaviljoens en de vele 
wandelaars en fietsers zouden schadelijk zijn voor de natuur. ( de door LNH zelf 
georganiseerde excursies tegen betaling blijkbaar niet) 
Over het rondrijden met de motorvoertuigen van LNH zelf, waarbij men lang niet altijd op de 
paden blijft, wordt door LNH natuurlijk niet gesproken. 
Ook het verbieden van de jaarlijkse koetsentocht in het duingebied, omdat de natuur verstoord 
zou worden door het hoefgetrappel, terwijl de Stichting Landschap Noord Holland zelfs 
paarden en runderen los laat lopen in het duingebied, is beeldbepalend voor de negatieve en 
autoritaire houding van deze organisatie t.a.v. de toegankelijkheid. 



Op 5 april 2006 werd door de Gemeenteraad besloten dat het duingebied toegankelijker moest 
worden gemaakt. De indiener van het voorstel, het PVDA raadslid Blank, riep daarbij nog 
"weg met de hekken en het prikkeldraad". 
Sindsdien is er aan de toegankelijkheid van het duingebied niets verbeterd. Het aantal 
kilometers afrastering is alleen maar toegenomen. 
In februari van dit jaar werd door de Raad groen licht gegeven voor het bouwen van een 
bezoekerscentrum voor de Stichting Landschap Noord Holland in Mariendal. 
De Stichting Landschap Noord Holland op deze strategische plaats betekent een 
verslechtering van de toegankelijkheid. Het speelt LNH in de kaart die lijkt te streven naar 
toegang tot "hun" natuur tegen betaling. 
Bovendien wordt hierdoor een groot stuk losloopgebied opgeofferd. Grote delen van 
Mariendal zijn al niet meer toegankelijk door de stijgende waterstand die ook de route voor de 
Mountainbikers deels onbruikbaar maakt. E.e.a houdt verband met het waterbeleid t.a.v 
Mariendal Zuid in het belang van LNH. 
In dat zelfde kader is ook een sloot doorgetrokken, zodat de doorgaande wandelroute naar 
Den Helder Zuid Oost is afgesloten. Het is opvallend dat zoiets nooit met de gebruikers wordt 
besproken. Er is daar blijkbaar ook een groot gebied overgedragen aan LNH zonder dat 
daaraan ooit enige ruchtbaarheid is gegeven. 
Voor de toegang tot het bos "De Donkere Duinen" moet worden gevreesd. 
Al lang zijn er krachten die pogen om alle menselijke activiteiten uit het bos te verwijderen. 
De uitkijktoren is al weg, de kinderboerderij gaat daar verdwijnen en het bestaan van de 
vogelopvang aldaar staat op de tocht. 

Er is vooral behoefte aan wandelroutes die mensen met hun loslopende hond kunnen 
benutten. 
Aangezien de verharde paden in het duingebied uitgesloten zijn van het beschermde 
natuurgebied ( aanwijsbesluit 1992 ) zijn de mogelijkheden daartoe ruim voorhanden. 
De Gemeente moet zich daar echter actiever opstellen. De Stichting Landschap Noord 
Holland deelt op die paden ten onrechte en in strijd met het gemeentelijke handhavingsbeleid, 
steeds bekeuringen uit en van enige bemoeienis van de Gemeente wordt nooit iets vernomen. 
De toegankelijkheid van het duingebied moet een plaats krijgen in de Nota Groen. 
Dit is nog eens onderstreept door het besluit van de Raad van 9 juni 2008 m.b.t. het aan te 
leggen pad in de Grafelijkheidsduinen nabij Fort Kijkduin. 
Het is een raadsel waarom de Nota geen beleid bevat t.a.v. het duingebied. 

5. Visie. 
De toegang tot gebieden met een beschermde status behoeft niet de beperkingen te kennen die 
er nu zijn door het beheer van LNH en waarin de gemeente blijkbaar berust. 
De besluiten van de Raad t.a.v. de toegankelijkheid moeten worden uitgevoerd. 
Het is nu zo dat LNH het door haar beheerde gebied tot verboden gebied heeft verklaard, 
terwijl dat vanuit de regelgeving niet noodzakelijk is. Bovendien is toegang blijkbaar wel 
mogelijk tegen betaling. ( excursies ) 
Deze trent moet krachtig worden doorbroken. LNH doet een poging tot commerciele 
benutting. Heeft LNH daar een vergunning voor? 
Toen LNH er nog niet was hadden dezelfde gebieden ook al de beschermde status en waren 
de verboden er niet. 
De natuur heeft zich desondanks (of eerder dankzij) prachtig ontwikkeld. 

Het Waddengebied moet veel toegankelijker worden met voldoende voet en fietspaden. 



De hellingen om boten te water te laten moeten terugkeren. 
Dat de toegankelijkheid verloren is gegaan komt omdat is geaccepteerd dat LNH daar haar 
eigen regels laat gelden en handhaaft. Ook daar moet het besluit van de Raad worden 
uitgevoerd en moet het gedrag van LNH niet worden geaccepteerd. 
De toegankelijkheid moet niet betekenen dat er slechts zichtpunten en waarnemingsschermen 
zijn. 
De geldklopperij m.b.t. excursies van LNH moet verboden worden. 
Heeft LNH daar eigenlijk een vergunning voor?? 

De beleidsuitgangspunten onder punt 4.3 Stad binnen de Linie t.a.v. de Stelling komen uit het 
Inrichtingsvoorstel en hebben niet de steun van de omwonenden. 
Het Inrichtingsvoorstel betekent alleen maar kaalslag ten koste van de directe leefomgeving 
van de burgers en de habitat van vele beschermde soorten. 
Schootsvelden kenmerken zich juist door het ontbreken van groen. 
Dat is ongewenst. Wat hebben de burgers aan toegankelijkheid als het groen verwijderd is? 

Evenals in de rest van de Nota ontbreekt ook bij de Visie een verhandeling over het 
duingebied. 

6. Beheer. 
Ondanks de mooie woorden over bestaand beleid neemt de burger van Den Helder 
geen beheer doch alleen kaalslag waar. 
De Texelstroomlaan is daar een schoolvoorbeeld van. 
Burgers kunnen daarop blijkbaar geen enkele invloed laten gelden. 
De protesten en frustraties van de bewoners zijn aan de Gemeente voorbij gegaan. 
Het speelbos bij de Vrije School was ineens verdwenen, tot groot verdriet van de kinderen. 
Het is evident dat dit niet met onderhoud of beheer te maken heeft. 
Het lijkt dat er een niet uitgesproken beleid geldt dat alles zo kaal mogelijk moet zijn. 
(misschien het enge mannen in de bosjes syndroom?? ) 

Bij verstandig onderhoud wordt per jaar ongeveer 10% gesnoeid. In Den Helder wordt eens 
per 10 jaar alles gekapt. 
Hoewel dat rekenkundig op hetzelfde neerkomt kan dit niet in verband worden gebracht met 
enige vorm van beleid. 

7. Resume ingebrachte zienswijzen t.b.v. overzicht in Nota van beantwoording. 

a. De aanvankelijk geuite ambities onder de naam groenvisie 2020 worden inde nota niet 
uitgewerkt in beleid. 

b. Kansen en bedreigingen zijn niet benoemd vanuit het belang van de burger t.a.v. 
groen. Sommige genoemde kansen zijn in werkelijkheid bedreigingen. 

c. De toegankelijkheid van de natuur, met name t.a.v. het duingebied is niet beleidsmatig 
geregeld, ondanks de besluiten van de Raad. Opdrachten daaromtrent zijn door het 
College niet nagekomen. 

d. Het duingebied komt in de Nota in het geheel niet voor, ondanks de belangen die er 
zijn t.a.v Toerisme en recreatie en ondanks de noodzaak van beleid om inbreng te 
leveren bij het opstellen van de beheersplannen in het kader van het bedreigende 



Natura 2000 beleid. 

De positie van de Stichting LNH moet opnieuw in overweging worden genomen. 
De doelstellingen en het handelen van deze Stichting passen niet bij de ambities van 
Den Helder t.a.v. Toerisme en Recreatie. LNH gedraagt zich slechts naar de belangen 
van een moderne grootgrondbezitter. Burgers mogen op deze manier in de toekomst 
alleen nog naar de natuur kijken tegen betaling. 

f. BP wil doorgaande routes in het duingebied voor wandelingen met loslopende honden. 
Dat kan omdat de paden eigendom zijn van de Gemeente en uitgesloten zijn van het 
Beschermde Natuurmonument. Voor de komst van LNH was e.e.a. ook mogelijk. 

g. C.f. de toezegging van de Wethouder op 23 mei 2005 dient geheel Mariendal 
losloopgebied te worden. Het wordt tijd dat dit wordt vastgelegd en gerealiseerd. 

h. De bepalingen t.a.v. het losloopbeleid op het strand zijn nog steeds niet aangegeven op 
de borden, ondanks een toezegging ca. 3 jaar geleden. 

i. Het Inrichtingsvoorstel Stelling van den Helder vormt een ernstige bedreiging voor het 
groen dat deel uitmaakt van de groene long en het groene casco. 
Het groenbeleid wordt daarmee in de kern en in ernstige mate aangetast. 
Ondanks dat stelt de Gemeente dat deze desastreuze kaalslag, die de directe groene 
leefomgeving van de stad binnen de Linie en ook de habitat van vele bedreigde soorten 
aantast, een kans is. De Flora en Fauna wet wordt genegeerd. 
De omwonenden zullen deze aanslag op hun leefomgeving niet accepteren. 

j . De unieke stadsnatuur aan de Pasteurstraat wordt bedreigd met kaalslag a.g.v. de 
veel te omvangrijke plannen m.b.t. een brede school. 

k. De verplaatsing van de sportvelden van de Dogger naar Sportpark de Linie is geen 
kans maar een bedreiging. Gebouwen verrijzen en er wordt veel te veel groen gekapt. 

1. De ontwikkelingen op Quelderduin a.g.v. het sportcentrum zijn geen kansen maar 
bedreigingen voor het groen en de recreerende mensen, zeker de hondenbezitters. 

m. De komst van een bezoekerscentrum t.b.v. LNH in Mariendal is een bedreiging voor 
de toegankelijkheid van de natuur en de losloopgebieden. 

n. Het Beschermde Natuurmonument kent veel minder beperkingen dan wordt gedacht 
en uiteraard door LNH wordt gesuggereerd. 
T.b.v. de belangen van het Toerisme en Recreatie moet Den Helder haar positie veel 
krachtiger neerzetten en in beleid vertalen. 

o. De toegankelijkheid tot de landzijde van het Waddengebied moet weer worden 
hersteld, o.a. n.a.v. het besluit van de Raad hierover. Het gebied moet per fiets 
bereikbaar worden. De botenhelling moet weer beschikbaar worden. 



p. Het groenbeheer in Den Helder bestaat slechts uit kaalslagbeleid zonder dat inbreng 
van de burgers mogelijk is. 

Hoogachtend, 

Werkgroep Blaffend Protest in overleg met de Belangenvereniging Indische Buurt 

Ir. L. Nieuwenhuis 
Voorzitter Werkgroep Blaffend Protest 



Vereniging 'Natuur voor Iedereen' 
p/a Hagedoornstraat 31 
1783HZDenHelder 
E-mail: natuurvooriedereen@planet.nl 

Aan het College van Burgemeester en Wethouders 
Postbus 36 
1780 AA Den Helder 

Betreft: Zienswijze Nota Groen Den Helder 

Den Helder, 3 oktober 2007 
Zeer geachte college, 

Met instemming zag onze vereniging dat in de Nota Groen de nieuwe landelijke inzichten 
verwerkt zijn, die eerder bijvoorbeeld genoemd werden in de nota 'Recht op Groen' van de 
Raad Landelijk Gebied van het ministerie van LNV, waarvoor wij ruim een jaar geleden uw 
aandacht vroegen in onze brief d.d. 11 juni 2007 aan uw college (Gemeentenr. AI07.06836). 

Volgens deze inzichten heeft het groen meerdere functies voor de samenleving, te weten: 
de leefbaarheid van de woonomgeving binnen en buiten de stad 
de gezondheid van de inwoners (bewegen, ontstressen, spelen etc.) 
de economie (beter groen betaalt zichzelf terug in aantrekkelijke woon- en 
werkomgeving, hogere gemeentelijke inkomsten, etc.) 
de natuur als leefomgeving voor plant en dier. 

Wij geven u hierbij op de volgende punten onze zienswijze weer: 

1. Op welke gebieden gaat de Nota Groen toegepast worden? 
De Nota Groen is de opvolger van het 'Beleidsplan Natuur, Landschap en Stedelijk Groen 
(BNLS uit 1993)'. In de evaluatie van dit BNLS in bijlage 1 van de nieuwe Nota Groen staat 
dat de aandacht de laatste jaren vooral gericht is geweest op de natuur als leefomgeving voor 
plant en dier. Daardoor is, volgens deze evaluatie, de laatste 15 jaar "te weinig rekening 
gehouden met andere maatschappelijke en economische belangen." Volgens onze vereniging 
moet daarom in de Nota Groen een inhaalslag zichtbaar zijn voor drie van de vier hierboven 
genoemde functies van de natuur, die de afgelopen 15 jaar in onze stad door de BNLS-visie 
onderbelicht zijn gebleven. 

Den Helder kan zich bovendien niet permitteren om ook de komende jaren voort te gaan 
volgens de BNLS-methode uit 1993, omdat ook onze buurgemeenten hun groenbeleid zullen 
aanpassen op de nieuwe landelijke inzichten en regelgeving. Ook de buurgemeenten zullen 
daarom in hun gebied de bereikbaarheid en toegankelijkheid van de natuur t.b.v. mens en 
maatschappij verder verhogen. Wanneer Den Helder in die situatie zou vasthouden aan de 
achterhaalde denkbeelden uit 1993, zou dat direct gevolgen hebben voor het aantal inwoners 
en toeristen. Die zullen dan gemiddeld genomen vaker dan nu, de voorkeur geven aan een 
buurgemeente met een mensvriendelijker groenbeleid. 

De Nota Groen moet daarom duidelijke antwoorden geven op de volgende vragen: 
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-A- worden de nieuwe inzichten alleen toegepast op toekomstige gemeentelijke 
groengebieden die mogelijk ooit onder beheer van de gemeente ontwikkeld zullen worden of 
zullen deze inzichten ook toegepast worden op het bestaande gemeentelijke groen? 
-B- worden de nieuwe inzichten ook toegepast op het groen dat in de laatste 15 jaar is 
overgedragen aan andere organisaties en zo nee: 
-C- hoe kan op grond van de landelijke regelgeving bereikt worden dat de gemeente, ten 
behoeve van de inwoners, alsnog meer zeggenschap terugkrijgt over deze gebieden en hoe 
kan men voorkomen dat in de toekomst ooit nog gebied van de gemeenschap wordt 
overgedragen aan een externe natuurorganisatie, voor wie de belangen van de inwoners een 
lage prioriteit hebben? 

In de Nota Groen worden de vragen A, B en C niet of onvoldoende duidelijk behandeld. 

T.a.v. punt -C- noemen we expliciet een prachtge bos als de Donkere Duinen, waarmee vele 
generaties Heldenaren zijn opgegroeid. Het zou een ramp zijn als de Helderse bevolking op 
een zeker moment in de krant zou moeten lezen dat dit bos door B&W is overgedragen aan 
Landschap Noord-Holland, zoals dat niet zo lang geleden nog gebeurd is met een handvol 
andere gebieden binnen en vlak bij de bebouwde kom van Den Helder. 

2. Hoe wordt de benodigde cultuuromslag bewerktstelligd? 
In de Nota Groen, moet uitvoerig de nadruk gelegd worden op de nieuwe wegen die nu worden 
ingeslagen, omdat anders het BNLS-vliegwiel, dat de afgelopen 15 jaar flink op gang is 
gekomen, nog lange tijd op de oude voet blijft doordraaien. De benodigde cultuuromslag vergt 
extra inspanningen. In hoofdstuk 6 van deel 1 van het landelijke rapport 'Recht op Groen', 
wordt de aanpak voor zo'n cultuuromslag besproken, o.a. die bij grondeigenaren, waarbij soms 
de mediator van milieu en ruimtelijk ordening (www.mediation-mro.nl) ingeschakeld wordt. 
Als het college en de raad hier in Nota Groen expliciet voor de cultuuromslag kiezen, wordt 
daarmee tevens een duidelijk signaal afgegeven aan de bevolking en aan de bezoekers van 
onze stad, dat het in onze stad goed wonen en toeven is of wordt. 

3. Verbetering van de toegankelijkheid en bereikbaarheid van groengebieden. 
De drie nieuwe nineties die de natuur in het nieuwe beleid krijgt, hebben tot gevolg dat de 
mensen beter in de gelegenheid gesteld en aangemoedigd worden om de natuur in te gaan om 
tot rust te komen, te bewegen, te genieten enz. 
Per natuurgebied zal daarom expliciet moeten worden nagegaan of, en zo ja, hoe de 
toegankelijkheid van dat betreffende gebied aangepast kan worden aan het nieuwe beleid. Ook 
moet worden nagegaan hoe de bereikbaarheid van deze natuur, via wandel- en fietspaden en 
via parkeergelegenheden bij de natuur, verbeterd kan worden. 

Algemeen principe: 
-D- Maak de natuur binnen de woonwijken en in de omgeving van woonwijken, vrij 
toegankelijk; 
-E- Situeer niet-vrij toegankelijke natuurgebieden ver van de bebouwing, zoals men dat 
bijvoorbeeld ook deed bij het Zwanenwater (, dat overigens toch zeer veel beter toegankelijk 
is dan, bijv., de Grafelijksheidsduinen, het Refugium, het Balgzand enz.). 
-F- Laat fiets- en wandelpaden beter op elkaar aansluiten en leidt deze langs interessante 
punten.)1 D.w.z.: Zorg voor afwisselende overzichtelijke routes en zorg voor een duidelijke 

)' Wat dat betreft past het unanieme raadsbesluit van 9 juni jl. voor de aanleg van een (deels) buitendijks fietspad 
langs het Balgzand (zie bldz. 22 Nota Groen), volledig in de nieuwe landelijk inzichten over natuurgebruik.. 
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marketing. Want naast een herkenbare hoofdgroenstructuur is er ook een herkenbare fiets- en 
wandelroutestructuur nodig; deze paden eindigen momenteel soms zomaar. 

4. Steeds minder groengebieden voor multifunctioneel gebruik. 

Al jarenlang steeg in Den Helder de totale oppervlakte van het gebied voor plant en dier. 
Tegelijktijd verdwenen binnen de bebouwde kom geregeld kleinere stukken groen t.b.v. 
nieuwbouw. Soms betreft datook grote stukken, zoals het voormalige Kennedypark en 
sportcomplex 'De Dogger'. Bovendien werden als gevolg van het inmiddels verouderde 
BNLS (Beleidsplan Natuur, Landschap en Stedelijke Groen, 1993), stukken natuur, ook 
binnen de bebouwde kom, overgedragen aan de externe natuurbeschermersorganisatie 
Landschap Noord-Holland, die zich, anders dan bijvoorbeeld Staatsbosbeheer, primair richt 
op natuurbescherming. (Terwijl de opstellers van het landelijk rapport 'Recht op Groen', die 
onze vereniging daarover benaderd heeft, ons toch meedeelde dat ook de provinciale 
Landschappen destijds werden betrokken bij het opstellen van het rapport 'Recht op Groen'.) 

In de Nota Groen wordt niet aangegeven op welke wijze de gemeente deze ontwikkelingen, 
die in toenemende mate een negatieve invloed zullen hebben op de leefbaarheid van de stad 
en dus op het aantal mensen dat in Den Helder komt en blijft wonen, wil ombuigen. 

5. 'Universele' groennorm. 

In de Nota Groen worden voor de verschillende wijken van de stad het aanwezige groen per 
woning berekend in m2 groen per woning. Dit getal wordt vergeleken met een norm van 75-
150 m2/ woning. 

De landelijke nota 'Recht op Groen' uit 2005, stelt de groennorm echter als volgt vast: 
"Binnen de stad is de norm 75 m2 recreatief groen per woning binnen 300 m ('loopafstand') 
+ buiten de stad 75 m2 recreatief groen per de woning binnen 5 km ('fietsafstand'). Hierbij 
worden gverheidsgebieden die niet vrij toegankelijk zijn niet meegeteld, dit in tegenstelling tot 
vrij toegankelijke prive-terreinen." 

Enige tijd geleden hebben we aan de opstellers van 'Recht op Groen' de volgende vraag 
gesteld: "Bestaat er een landelijke standaardrekenmethode voor het berekenen van de 
gemiddeld beschikbare hoeveelheid groen per woning? Dat lijkt ons gewenst, omdat anders 
de uitkomsten van verschillende steden, niet onderling vergeleken kunnen worden en ook niet 
vastgesteld kan worden hoe de eigen gemeente er op dit gebied voorstaat. " 

In antwoord daarop ontvingen wij het rapport 'Groen in de stad: ontwikkeling 1993-2000' van 
R. de Niet, dat wij op 25 augustus jl. hebben doorgemaild aan mw. K. Kok op het 
Gemeentehuis. De berekeningen in dat rapport verschillen van die in de Nota Groen. 

Uiteraard zijn wij bereid de bovenstaande zienswijze desgewenst nader toe te lichten. 

Met vriendelijke groeten en hoogachting, 
Namens het bestuur van de vereniging 'Natuur voor Iedereen', 

R.D. Boschloo 
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